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وز گذشـــته میزبان رئیس رسانه ملی بود تا   دانشـــگاه صداوســـیما ر
یبا مفصل  بـــه فاصلـــه کمتر از یک هفته پیمـــان جبلی دو دیدار تقر
گر حســـاب وکتاب مان اشـــتباه  با اهالی دانشـــگاه داشـــته باشـــد. ا
ی حداقل ســـه دیدار دانشـــجویی داشته  نباشـــد، او در ســـال جار
کـــه در نـــوع خـــود قابـــل  توجـــه و البته تقدیر اســـت. چنـــدی پیش 

ع(، هفته گذشـــته نمایندگان  دانشـــجویان دانشـــگاه امام صادق)
وز گذشـــته هم دانشجویان دانشگاه  اتحادیه های دانشـــجویی و ر
صداوســـیما فرصـــت بیـــان دیدگاه هـــا و نظـــرات خـــود را بـــه رئیس 
ســـازمان صداوســـیما پیـــدا کردنـــد. جبلـــی مهرمـــاه 1400 عهده دار 
این مســـئولیت شـــد و درطول دوســـال اخیر هم دوبار به دانشـــگاه 

وز گذشته  صداوســـیما رفته اســـت، با این تفاوت که در نشســـت ر
خبـــری از پوشـــش زنـــده حتـــی در شـــبکه تلوبیونی دانشـــگاه نبود. 
وز گذشـــته کـــه به نوعی آیین اســـتقبال از دانشـــجویان  در دیـــدار ر
و آغـــاز ســـال تحصیلـــی دانشـــگاه محســـوب می شـــد، چهار تن از 
فعـــالان دانشـــجویی نـــکات خـــود از نقدهـــای جدی بـــه عملکرد 

ســـازمان تا مشـــکلات صنفی در مدت زمانی قریب به یک ســـاعت 
مطرح کردند؛ البته پدر معنوی بچه های دانشـــگاه صداوســـیما )به 
 قـــول خودشـــان( در انتهـــای صحبت هایـــش، دقایقی هم ســـخنان 
دانشـــجویان حاضر در نشســـت را شـــنید و به آنها پاســـخ گفت و 

گرفت.  ی  با آنهـــا عکس یادگار

، مسئول و نماینده بسیج دانشجویی دانشگاه صدا و سیما بیان کرد:   رضا کوه پیکر
: »دلخوری مان دلتنگی  است اما پدر را به دلیل نیامدن تهدید به هوچی گری جلوی 
این خانه نکرده ایم، ما ادب آموخته ایم. این گونه خطاب تان کردیم تا در ابتدا موضع 
نقدمان روشن شود. ما قطعا برای نقد آمده ایم نه تخریب، نقدی سازنده از جنس یک 
خانواده و البته تخصص، نه از آن نقدهای بختکی و مشوش که خوراک رسانه های 

بیگانه را فراهم کرده و به سازمان فشار دو چندان بیاورد.« 

   بعد از ۲ سال می فرمایید خاک پاشی کرده اند 
تا دستاوردهایتان دیده نشود؟

مسئول و نماینده بسیج دانشجویی دانشگاه صدا و سیما تصریح کرد: »آن تحولی 
که وعده یک ســـاله و دوســـاله برایش داده بودید، کجاســـت؟ نشان به آن نشان که 
قائم مقام تان نقل قولی از رهبر انقلاب دارند که نســـبت به شـــما می گفتند: »آقای 
جبلی، در یک سال و دوسال می خواهید تحول ایجاد کنید؟ » خودتان سخن تان 
عوض شـــد و گفتید طبق نظرســـنجی 60 درصد از همکاران تان، تحول به زمانی 
پنج ساله نیاز دارند. سوال اینجاست آیا قبل از ریاست، همکار این دوستان تان 
نبودید که برای وعده هایتان از آنها مشورت بگیرید؟ حال بعد از دو سال می فرمایید 
خاک پاشی کرده اند تا دستاوردهایتان دیده نشود. خاک ها را کنار بزنید و تبیین 
کنیـــد اگـــر نمی توانیـــد پس جهاد تبییـــن را چه می خواهیـــد بکنید؟«کوه پیکر با 

بیان اینکه تحول در معاونت سیاســـی کجاســـت ، بیان کرد: »همه شما را به خبر 
می شناسند و خود می دانید که برای تحول در خبر باید هزینه داد و شما در این 
مدت کم هزینه کرده اید. در پوشش اخبار اعتراضات اصفهان در بستر زاینده رود 
با پخش شعارها هزینه داده اید، که البته نتیجه اش شد افتخاری برای شما اما چه 
شد که دیگر دست در جیب معاونت نمی کنید؟ شما در برابر تماس چه کسانی 
صراحت لهجه خود را از دست داده اید؟«وی ادامه داد: »45 میز تخصصی ایجاد 
کردید که این عمل اگرچه به تنوع اخبار منجر شد اما کیفیت اخبار به مرور افت 
کرد. در ادامه هم خبرگزاری، شبکه خبر و باشگاه  خبرنگاران را ادغام کرده اید، اما 
نتیجه اش شد از دست دادن باشگاه خبرنگارانی که کارنامه مطلوبی در تربیت 
نیروی جوان و فعالیت در فضای مجازی داشت. در دانشگاه ورودی روزنامه نگاران 
را بستید تا عملا تربیت نیرو متوقف شود. راستی مگر خود شما موسس این رشته در 
دانشگاه نبودید؟ برای اولین بار خبر 20:30 تبدیل به 20:45 شد. این مساله ساده ای 
نیست. باید به داد ضعف فنی سازمان و تجهیزات فرسوده برسید.«او تصریح کرد: 
»کجاست تحول در سیما؟ معاونت سیما که حدود 20 شبکه سراسری را شامل 
شده و بزرگ ترین معاونت سازمان به حساب می آید مشاهده تحول در آن بسیار 
حیاتی است. اما امان از بند یکپارچگی که تصور کردید با ادغام گروه فیلم و سریال 
همه شبکه ها در یک مرکز به نام سیما فیلم، قرار است معجزه کنید.«وی خطاب 
به رئیس سازمان صدا و سیما افزود: »از برندیگ شبکه هایتان هم که دیگر خبری 

نیســـت، قیمه ها را در ماســـت ها ریخته اید و عملا دیگر نه شبکه سه ای برایمان 
مانده است و نه خانواده ای پای شبکه دو می نشیند. ما نیازمند بازآرایی و آرایش 
در کنداکتور هستیم. نیازمند کاهش فشار آنتن هستیم. هنوز بعد از دوسال این امر 
بدیهی و ساده رخ نداده است. راستی دوستان تان محفل، مهلا، معلی، عاشورا و 
گیلدخت را از افتخارات این دوره به حساب آورده اند. سه تا که تکلیف شان معلوم 
است، گیلدخت هم که در زمان معاونت برون مرزی شما دستور ساخت آن صادر 
شده که آن هم عزیزی دیگر رئیس سازمان بود. قائم مقام تان هم که فرمودند مگر 
نتفلیکس تحویل گرفته ایم که آنقدر انتظار دارید، به ایشان بفرمایید که شما بستر 
جهان تبیین انقلاب را تحویل گرفته اید. آقای رئیس اوضاع خوب نیست، ما به 
دوگانه شهبازی و رشید پور رسیده ایم، داریم با سید خندان به ریش خود می خندیم. 
تلویزیون را مکان دودستگی چادری و غیر چادری، مذهبی و غیرمذهبی نکنید.« 
وی گفت: »کجاســـت تحول در معاونت فضای مجازی شـــما؟ بفرمایید غیر از 
تلوبیون که وظیفه اش صرفا انتشـــار محتوای آنتن در فضای مجازی اســـت دیگر 
چه گلی بر ســـر ســـازمان در بســـتر فضای مجازی زده اید؟ متاســـفانه در هدایت 
افکار عمومی هم که بدجور قافیه را به بیگانگان باخته اید. یادم می آید در بخشی 
از سند تحول دستیابی به رتبه نخست برای پنج میلیون از دنبال کنندگان جدی 
خبر را هدف گرفته  بودید. حتی به صفحه اینستاگرام خود که مراجعه کنید، تحول 
معکوس تان مشـــخص اســـت.« کوه پیکر با طرح این سوال که تحول در معاونت 

صدا کجاست؟ تشریح کرد: »صدا بی صدایی گرفته است. هنوز رادیو در شکل 
ســـنتی خود باقی  مانده اســـت و به فکر فرم های امروزی صدا ازجمله پادکست و 
کتاب های صوتی به صورت جدی نیســـتیم. کجاست تحول در مراکز استانی؟ 
به نظر ما با انتخاب معاونت استان ها تحولی فاجعه بار رخ داده است.«وی افزود: 
»دوســـالی اســـت که اتوبوسی را کرایه کرده اید و مدیران تان را اتوبوسی وارد سازمان 
می کنید، تصورمان این بود با توجه به اینکه از بدنه ســـازمان هســـتید، این اتفاق 
حداقل در دوره جنابعالی نمی افتد. اتوبوس هایتان هم که تنها آدرس سه ایستگاه 
... . این مدیران اتوبوسی خود مانع  را بلدند، دانشگاه امام صادق، حسینیه هنر و
تحقـــق تحول اســـت.« وی ادامـــه داد: »با اینکه از انتصـــاب دکتر رضی به عنوان 
قائم مقام اقتصادی خشنودیم، اما خواسته ما گزارش شفاف مالی در تمام سطوح و 
ساختارهاست. البته که در رابطه با دو برند سازمان انتشارات سروش و سیما چوب 
که این روزها حال خوشی را نمی گذرانند هم توضیحاتی را ارائه دهید. همچنین 
وضعیت صندوق بازنشستگی اکنون چگونه است؟«کوه پیکر با اشاره به معاونت 
برون مرزی بیان کرد: »از اوضاع آشفته معاونت برون مرزی همین را بس که در اتفاقی 
تاریخی مانند طوفان الاقصی مرجعیت خبری را طبق معمول از دست داده ایم و با 
، کجاست تحول در منابع انسانی  فاصله چند ساعتی آن را پوشش دادیم. نکته آخر
و دانشگاه؟ تحول قطعا و یقینا از تحول در منابع انسانی می گذرد، مشکل نیروی 
انسانی شما با یک اتوبوس و دو اتوبوس حل نمی شود و باید فکری اساسی کنید.« 

پیمـــان جبلـــی، رئیس ســـازمان صداوســـیما در ایـــن برنامه با اشـــاره به تحولات 
پیروزی آفرین طوفان الاقصی گفت:  »غزه و فلسطینی که بعد از 75 سال اشغال، 
جنایت، وحشیگری، ترور و قتل عام و بعد از اینکه چند نسل را پشت سر گذاشته، 
همچنان نگاهش بازگشت به فلسطین، بازگردان فلسطین و بازگشت به خانه و 
سرزمین مادری شان است. این نگاه و رویکرد مقاومت همچنان باقی است و ایمان 
به هدف، شجاعت و اعتمادبه نفس از بقیه لوازم بقای مقاومت و تحقق تحول 
است. اگر در هر تحولی ما به این عناصر توجه داشته و صبر و ایمان مان به هدف 
را از دست نداده و تحت تاثیر افراد سست، تنبل و ناامید قرار نگیریم، همان طور که 
مقاومت فلسطین درطول این سال ها تحت تاثیر این جریانات قرار نگرفت، موفق 

هستیم. همان طور که مقاومت فلسطین تحت تاثیر این جریانات قرار نگرفت.«
وی با تشکر از برگزارکنندگان این مراسم اظهار داشت: »اگر اجبار مسئولیت نبود، 
بنده شاید در ادامه 30 سال حضورم در دانشگاه صداوسیما، باز هم می توانستم 
کماکان در کلاس های این دانشگاه حاضر شده و با شما دانشجویان به صورت 
رودررو مباحثه و صحبت داشته باشم. به هرحال کثرت مسئولیت و مشاغلی که 
برعهده بنده است، این توفیق را از من گرفته است. اما بسیار خوشحالم و فراموش 
نمی کنم اولین روزی را که از دانشـــکده صداوســـیما در خیابان شهید بهشتی به 
ســـاختمان فعلی در ســـال 73 یا 74، گروه های مختلف برای تصاحب بهترین 
بخش ساختمان با یکدیگر رقابت می کردند. هنوز در بسیاری از اتاق ها شیشه ها 
نصب نشـــده بود و تصور می کنم آن زمان هوا هم ســـرد بود، اما گروه ها برای اینکه 
اتاق ها را از دست ندهند، نایلون به پنجره ها چسبانده بودند. از آن زمان تا امروز 

خوشبختانه رابطه بنده با این دانشگاه قطع نشده است.«
رئیس رسانه ملی گفت: »اگر روزی در کسوت معلم و همکار اعضای هیات علمی 
در خدمت دانشـــگاه بودم، الان در کســـوت خدمتگزار ســـازمان در خدمت این 
ســـازمان هســـتم. برای بنده تفاوتی ندارد که به صورت ماهانه، هفتگی یا روزانه با 
این دانشگاه در ارتباط باشم، بلکه آنچه مهم است اینکه به بیماری تریبونیسم 
مبتلا نشـــویم؛ چراکه نمی خواهیم شـــعارزده شـــویم. نمی خواهیم حرف هایمان 
وایرال شـــود و ذوق کنیم از اینکه حرف مان تا آن ســـر دنیا هم چرخیده اســـت. 
امیدوارم رابطه ما با دانشـــگاه حداقل دانشـــگاه صداوســـیما مبتلا به وایرالیسم و 
تریبونیسم نشود. همان طور که دانشگاه شریف دانشگاه خاصی است، دانشگاه 
صداوســـیما هم خاص تر اســـت؛ البته در این شکی نیست که هیچ دانشگاهی 

شبیه به دیگری نیست.«
او با بیان اینکه دانشجوی دانشگاه صداوسیما را جزء خانواده رسانه ملی می دانم 
و از این رو انتظارم از این دانشگاه قطعا از دیگر دانشگاه ها بیشتر است، تصریح 
کرد: »بنده هم در این دانشگاه زندگی و رشد کردم و هم در سازمان صداوسیما. 
ســـال آینده که از راه برســـد بنده 33 ســـال است که در سازمان حضور دارم؛ البته 
چون بنده سال 81 به عنوان هیات علمی دانشگاه کارمند این سازمان شدم، هنوز 
بازنشســـته نشـــده ام. همچنین حدود 30 ســـال است که در دانشگاه صداوسیما 
هســـتم و شـــاید هیچ کس جزء بنده این دانشگاه و چالش هایش را نمی شناسد، 
البته ادعا نمی کنم که سازمان صداوسیما را نیز به همین میزان می شناسم، اما به 
نظرم سازمان را هم تا حدودی می شناسم؛ چراکه در این سازمان بزرگ شده و در 
اینجا هم بازنشسته می شوم.«رئیس رسانه ملی تصریح کرد: »بنده نه با اتوبوس از 
جایی آمده و نه با اتوبوس به جایی دیگری می روم و باافتخار خود را کارمند سازمان 
می دانـــم. از ایـــن رو حـــق خودم می دانم که به عنوان کارمند این ســـازمان حتی در 
ریزترین مســـائل دخالت کنم. البته اگر دخالت کردن منجر به کمک ســـازمان و 
آنتن می شود، حتما این کار را می کنم. روزی که در 22 بهمن سال گذشته، یکی 
از سیستم های فنی سازمان دچار مشکل شد، باافتخار خودم به عنوان یک اپراتور 
وارد عمل شدم و از این کار هم لذت بردم.« جبلی بیان داشت: »مطمئن باشید 
به حدی اطلاعات و دانش نسبت به برخی حوزه ها دارم که کسی نتواند در سازمان 
سر بنده را کلاه بگذارد. نکته دیگر ما در اینجا نتفلیکس یا یک سازمان آرمانی را 
تحویل نگرفتیم. بخشی از مسئولیت وضع موجود متوجه خود بنده است؛ چراکه 
سال ها در سازمان بودم و مسئولیت هم داشتم حداقل نمی خواهم بنده بار همه 

ناکارآمدی ها را به دوش مدیران گذشته بیندازیم. طبیعتا در دوره های مختلف، 
سازمان کامروایی و ناکارآمدهایی داشته است. مسیری طی و مسیرهایی هم بنا 
به دلایل مختلف طی نشـــده، اما آنچه مســـلم اســـت اینکه مسیرهای طی نشده 

سازمان بیشتر از مسیرهای طی شده است.«
او گفت: »آنچه از مشکلات و چالش های داخلی و مشکلات محیط بیرونی مرتبط 
با سازمان صداوسیما، تحویل گرفتیم به نظرم در نوع خودش بی سابقه بوده است. 
بااین حال اگر در طول 2 سال قدم های بزرگی به نظر بنده برای حل برخی مشکلات 
... برداشته شد،  مزمن داخلی سازمان ازجمله ترمیم وضع پرداخت بازنشستگان و
منتی بر کارکنان ســـازمان نبوده، بلکه همه آنها درکنار حق شـــرعی و عرفی که بر 
گردن مدیران است، ابزاری برای مقدمه اجرای تحول بوده است.«رئیس سازمان 
صداوسیما با بیان اینکه از همان روز اول حضورم هیچ گاه نگفتم که یک ساله یا 
دوساله این سازمان را متحول خواهیم کرد، گفت: »اگر این طور بود که حکم رهبری 
هم باید حکم یک ساله یا دوساله بود. نمی خواهم دیواری درست کرده و پشت آن 
پنهان شوم و بگویم ما حالا وقت داریم. امروز هم دیگر نمی خواهم از آرمان های 
تحول صحبت کنم. در آذر 1400 در همین دانشگاه از آرمان ها و اهداف صحبت 
کردیم و امروز دیگر تجربه زیسته دوساله را داریم. با انصاف چشم مان را باز کرده و 
به کارهای انجام شده و نشده نگاه می کنیم. به مسیر طی شده هرچند کوتاه نگاه 
می کنیم و به مسیر مانده هم با امید و اعتمادبه نفس نگاه می کنیم که حتما باید آن 
را طی کنیم.«اوتصریح کرد: »در میانه راه درحالی که وسط یک جنگ چندجانبه 
هستیم، دیگر به همدیگر به اصطلاح سوزن نمی زنیم و همدیگر را تحقیر و تضعیف 
نمی کنیم. برای اینکه صحبت هایمان را وایرال کنیم هم حرف های غیرمنصفانه 
نمی زنیم. هرچند پیش بینی این کار را کرده و می کنیم؛ چراکه در مسیر تحول با 
چالش هایی از این دست روبه رو خواهیم بود. اما شما به عنوان نیروی جوان کشور 
و نیروی آینده سازمان که خوشفکر و دارای ذهن باز بوده و بدون تعهد و مسئولیت 
داشتن، نسبت به آینده کشور و سازمان فکر و نظر می دهید؛ بدون اینکه درحال 

جنگ با جریان های ضدتحول باشید.«
جبلی با بیان اینکه ما شاید اگر بخواهیم درباره تحول فکر کنیم، بگوییم که این 
مسیر را رفته ایم و برای ادامه مسیر باید فشاری که تا امروز وجود داشته را ضربدر دو 
یا چهار کنیم، گفت: »اما شما درگیر هیچ کدام از این سوالات نیستید و به همین 
دلیل نظر شما برای من مغتنم است. خواهشم از این است که همین نگاه های 
بلند و دقیق درباره اهداف تحول را به برنامه اجرایی تحول در حوزه های مختلف 
تبدیل کنید. ما را از سمت چپ و راست مورد هجمه قرار گرفتیم که چرا باشگاه 
خبرنگاران جوان را تعطیل و ادغام کردید؟ همان زمانی که صحبت از تشـــکیل 
میزهای تخصصی در معاونت سیاسی و جلوگیری از موازی کاری شبکه خبر و 
باشگاه خبرنگاران و بخش های مختلف خبری بود و اینکه بخش های مختلف 
این معاونت هرکدام وام دار  بخشی در کشور بودند، زمانی که بحث از این تغییرات 
را زدیم، فضاسازی در فضای مجازی و فضای حقیقی شروع شد. طبیعتا تحقق 

این مساله شجاعت نیاز داشت.«
رئیـــس ســـازمان ملی ادامـــه داد: »این حرکت به یک حرکـــت تحولی در معاونت 
ســـیما تبدیل شـــد و میزهای تخصصی که قبلا چهار یا پنج گروه تخصصی بود 
امروز به 40 میز تبدیل شده و این مساله جای افتخار دارد. زمانی که مجری برنامه 
بین المللی تخصصی بین المللی در بالاترین سطوح دانشگاهی داشته و تعهد 
انقلابی و اسلامی دارد، بدون اینکه نیاز باشد سردبیر به آن چیزی بگوید، با دقت و 
اشراف یک پوشش یک یا دوساعته را اجرا می کند. نمی گویم امروز در نقطه ایده آل 
هستیم اما برای رسیدن به این نقطه حتما باید از این سنگلاخ عبور می کردیم که 
کردیم. آنچه اتفاق افتاده اگرچه اندک و قابل انتقاد و قابل اصلاح است، اما باید 

آن را ببینیم و منصفانه نسبت به آن اظهارنظر کنیم.«
او گفت: »قبل از اینکه ســـند تحول نگاشـــته شـــود، بنده در معاونت برون مرزی و 
سیاســـی ســـازمان حضور داشـــتم و حتما می دانستم که این مســـیر در دوسال یا 
پنج ســـال، نمی تواند تمام اهداف را محقق کند. از این رو در پیشـــنهاد این سند 
خدمت مقام معظم رهبری، در سه بازه زمانی تحقق تحول را پیش بینی کردیم. یک 

کوتاه مدت که منظور 6 ماه بود، میان مدت که سقف آن یک یا حداکثر دوسال و 
درازمدت که بیش از سه سال و حتی 10 سال را برای آن مدنظر قرار دادیم. اتفاقی 
که در طول 30 ســـال افتاده، شـــاید لازم باشـــد که 10 ســـال برای اصلاح آن زمان نیاز 
باشد. اصلاح هم نه با ابلاغ یک بخشنامه و دستورالعمل، بلکه اولین قدم تحول، 
، گفتمان و آســـیب ها اســـت.« جبلی تصریح کرد: »باافتخار از روز  تحول در فکر
اول در سند تحولی نگاه قرارگاهی را همان طور که در حکم رهبری بود در دستور 
کار قرار داریم و این نوع نگاه از نان شب برای ما در دوره تحولی واجب تر است. 
نگاه قرارگاهی به این معنی است که وقتی به استان سیستان وبلوچستان می رویم، 
، نویسنده و ادیب وجود دارد که تا امروز حتی یک نفر از آنها را  می بینیم ده ها شاعر
هم نمی شناختیم یا وقتی به کردستان سفر کردم، دیدم بهترین مجموعه های طنز 
، نویسنده  و سرگرم کننده را می توان در داخل این استان تولید کرد؛ چراکه بازیگر
و کارگردان در سطح حرفه ای و استاندار را همانجا داریم. چالشی که ما در کشور 

با آن روبه رو هستیم، چالش فرهنگی است.«
رئیس سازمان ملی بیان داشت: »با صداقت و شفافیت و براساس سند تحول 
می گوییم که به کار قرارگاهی و استفاده از بهترین نیروها اعتقاد داریم. درکنار ارادتی 
که به دانشـــگاه صداوســـیما داریم، می گویم باید با ذره بین نیروهای انقلابی را در 
داخل و خارج از دانشگاه کشف کنیم. اگر زمانی با اتوبوس نیروهای غیرانقلابی، 
غیرتوانمند و نیروهایی که با انگیزه های مختلف وارد سازمان شدند، با افتخار این 
حق را به خودمان می دهیم که با مینی بوس چهره ها و نیروهای توانمند انقلابی و 
باعرضه را سازمان کرده و از آنها درکنار 30 هزار همکار عزیزی که در سازمان از آنها 
استفاده می کنیم. این مساله را با صدای بلند هم می گویم. تمام پیچیدگی های 
بروکراتیک، مشکلات جذب، بودجه و خوابگاه را داریم و وظیفه مان آن است که 
آنها را حل کنیم، اما از اصول مان هم کوتاه نمی آییم.« رئیس رسانه ملی تصریح کرد: 
»در حوزه سیاسی ما قدم های تحولی مان را برداشتیم و اتفاقات بزرگی رقم خورده 
اســـت. ســـنگ های زیادی از جلوی راه کشـــور برداشته و دغدغه های سال های 
طولانی برطرف شده است. در مسیر عدالت و قوانینی که عدالت را برای جامعه 
فراهم می کند هم قدم های بزرگی را برداشتیم. از 100 هدف که در دستورکار معاونت 
سیاسی در دوره جدید وجود داشته بیش از 36 تا 37 هدف تا حدود صددرصد 
موفق شده است. مقوله مشکل آب اصفهان یکی از آنهاست که این مشکل به 
تجمع کف زاینده رود هم رســـید، اما مشـــکل آب همدان قبل از اینکه به تجمع 
برسد، صداوسیما به آن ورود کرده و این مشکل را رفع کرد. باید به بحران هایی که 

می توانست رخ دهد و صداوسیما مانع آن شد، هم توجه کرد.«
او تصریح کرد: »در محضر مقام معظم رهبری، وزیر نیرو گفت اگر صداوسیما نبود 
ما در تابســـتان 1401 بدتر از تابســـتان 1400 با مشـــکل قطعی برق روبه رو می شدیم. 
؟ آیا مشکل قطعی برق مشکل مردم و واحدهای  این مساله آیا تحول است یا خیر
؟ آیا صداوسیما توانست با یک اقدام درست جلوی  صنفی و تولیدی بود یا خیر
قطعی برق را بگیرد یا نتوانســـت؟ بحران تنها اغتشاشـــات سال گذشته یا کمبود 
آب اصفهان نبوده اســـت. نمی گویم کارهای درخشـــان و زیادی انجام دادیم، اما 
این اقدامات تمرینی خواهد بود برای اینکه ثابت شـــود ما می توانیم بســـیاری از 

کارها را انجام دهیم.«
جبلی گفت: »در دوره تحولی جدید ما با شعار عدالت و هویت عمل می کنیم. 
هویت یعنی بعد از آن دیگر ســـراغ هر محتوای مبتذلی نمی رویم و تنها ســـراغ 
یم. عدالت یعنی سراغ دو یا چهار  آنچه به هویت ایران مربوط می شود، می پرداز
تهیه کننـــده نمی رویـــم، بلکـــه به همه کشـــور ایـــن امکان را می دهیـــم. اما همین 
شـــعار به مدرک جرم ما تبدیل شـــد و بســـیاری از افراد شـــروع به آفساید گرفتن از 
صداوسیما کردند، آنها به دروغ گفتن که صداوسیما تولید 100 سریال را متوقف 
کرده و حتی قشر حزب اللهی هم عنوان کرد که حاضر نیست با رسانه ملی کار 
کنـــد، امـــا علی رغم این هجمه ها رســـانه ملی زمین نخورد. مـــا درحال حاضر 16 
یم،  یم و دو مجموعه نمایشی الف ویژه فاخر را هم دار ســـریال دوربین روشـــن دار
درحالی که درطول عمر رسانه ملی سابقه نداشته که دو مجموعه با این هزینه و 

اهمیت را بتواند اداره کند.«

نورچشمیهااتوبوسیازدانشگاههایخاصجذبسازمانمیشوند
فاطمه همایونی، نماینده شـــورای صنفی دانشـــجویان دانشگاه صداوسیما 
در این نشســـت بیان کرد: »آقای جبلی، خوشـــامدگویی برای غریبه هاست. 
برای شما که خود اهل این دانشگاه هستید باید بگوییم که به خانه خودتان 
خوش بازگشتید.« همایونی  گفت: »یکی از مهم ترین مطالبات درمورد نحوه 
اســـتخدام در ســـازمان صداوســـیما و سازوکار آن است. ســـوال ما این است 
که مگر قرار نبود تنها راه جذب نیرو دانشـــگاه صداوســـیما باشـــد، پس دلیل 
جذب نیرو از مسیرهای خارج از سازمان از جمله آزمون استخدامی شما در 
چهارم آبان ماه چیســـت؟ دانشـــجو از بدو ورود به این دانشـــگاه امکان ادامه 
تحصیل و همچنین اســـتخدام در ارگان های دولتی و غیردولتی را از دســـت 
می دهد، آن هم در ازای تعهدی یک طرفه و هیچ ضمانتی که از سوی سازمان 
و دانشگاه برای جذب دانشجو وجود ندارد و این درحالی است که نیروهای 
نورچشمی، اتوبوسی از دانشگاه های خاص جذب سازمان می شوند که هیچ 
نفعی برای ســـازمان ندارند. البته واضح و روشـــن اســـت پس از تغییر دوره با 

همان اتوبوس از سازمان خارج می شوند.« 

   تعهدی دو طرفه برای جذب افراد توانمند ایجاد کنید
وی افزود: »مساله بعد فرآیند طولانی و پراشکال استخدام است، به طوری که طی 
... در  کردن مراحل این فرآیند از گزینش گرفته تا کمیته های تخصصی، جایابی و

مواردی حتی یک سال و نیم به طول می انجامد. مجددا تکرار می کنم دانشجو 
تکلیف است و امکان اشتغال و  تمام این مراحل را درحالی طی می کند که بلا
ادامه تحصیل ندارد. ما از شما می خواهیم این فرآیند را اصلاح کنید و تعهدی 
دو طرفـــه بـــرای جذب افراد توانمند ایجاد کنید؛ منظور از این تعهد اســـتخدام 
رسمی در بدو ورود نیست، بلکه ضمانت استخدام افرادی است که در جهت 
رشد خود و برای پیشرفت سازمان پویا هستند. فارغ التحصیلان این دانشگاه 
علی رغم توانمندی و تخصص برای تحول در سازمان دغدغه دارند، اما انگار 
این رویکرد تعهد پذیرای این دانشجویان نیست و ضرر این اقدام در مرحله اول 
متوجه خود سازمان است.« همایونی در ادامه گفت: »در دانشگاهی که هدف 
آن تربیت نیرو برای سازمان صدا وسیما است، دانشجویان حتی اجازه ورود به 
سازمان ندارند. ارتباط دانشجویان با سازمان تنها به یک کارآموزی یک ماهه طی 
کل دوران تحصیل محدود می شود. انگار تحول شامل حال دیوار میان سازمان 
و دانشگاه نشده و ما همچنان شهروند درجه دو هستیم. موجب تعجب و البته 
شرم ســـاری اســـت که در دوران تحول گسترش دانشگاه در دستور کار نیست و 
شرایط زمانی بحرانی می شود که شنیده ها حاکی از ایجاد محدودیت در پذیرش 
دانشجو برای برخی از رشته هاست. جای سوال است که چگونه تحول بدون 
تربیت نیرو متخصص در بســـتر دانشگاه امکان پذیر است؟«نماینده شورای 
صنفی دانشـــجویان دانشگاه صداوســـیما با اشاره به معضلات خوابگاه های 

این دانشـــگاه، اظهار کرد: »مســـاله دیگر درباره خوابگاه هاســـت، با وجود تمام 
کیدات و توصیه  های دینی و ملی برای ازدواج، دانشـــگاه صداوســـیما جزء  تا
معدود دانشـــگاه هایی است که خوابگاه متاهلی ندارد. همین موضوع باعث 
شـــده بســـیاری از دانشجوهای متاهل یا در شرف ازدواج با مشکلات بسیاری 
مواجـــه شـــوند.« وی افـــزود: »نگاه بی تفـــاوت به این موضوع تبعات ســـختی را 
برای آینده برجای می گذارد. فرســـودگی ســـاختمان و تاسیســـات خوابگاه ها، 
یاد آنها با دانشـــگاه، مشکلی است که دانشجویان با آن مواجه  فاصله بســـیار ز
هستند. از بعد مسافت همین قدر بگویم که از خوابگاه دخترانه میدان منیریه 
تا دانشگاه حداقل دوساعت راه است. همکاری سازمان با دانشگاه می تواند 
از اتلاف وقت و انرژی دانشجویان جلوگیری کرد و متاسفانه باید اضافه کنیم 
که دانشجویان دانشکده دین و رسانه قم هم از خوابگاه بی بهره اند.« همایونی 
با بیان اینکه یکی از مشکلات دانشگاه محدودیت بودجه و وابستگی مالی به 
سازمان است، تشریح کرد: »این موضوع باعث شده کمک هزینه ها در اغلب 
مواقع با تاخیر و بدون هیچ نظم مشخصی پرداخت شوند. البته بحث درباره 
کمک هزینه دانشجویی و رنجی که هر ماه بابت تاخیر در پرداخت آن می کشیم، 
تکرار مکررات است. 600 هزار تومان که با افزایش 20 درصدی امسال به 720 هزار 
تومان، تکرار می کنم 720 هزار تومان وجه رایج مملکت رسیده، آن هم بعضا با 
تاخیرات دو ماهه دریافت می شود که واقعا کفاف زندگی یک دانشجو مخصوصا 

ید؟ از قیمت بلیت  در کلانشهر تهران را نمی دهد. از قیمت کتاب ها خبر دار
؟«  اتوبوس رفت و آمد برای تحصیل به تهران چطور

   راه نجات سازمان از دانشگاه می گذرد 
همایونی خطاب به رئیس ســـازمان صداوســـیما افزود: »بیایید رسوم برگزیده 
سال های پیشین را احیا کنیم، تا اواسط دهه 70 سنوات تحصیل در دانشگاه 
به سال های خدمت در سازمان اضافه می شد. این یکی از مطالباتی است 
که دانشـــجویان دانشـــگاه صداوســـیما دارند و علی رغم اینکه منطقی به نظر 
گر  می رسد اجرایی نشده است. نبض سازمان در این دانشگاه می زند یعنی ا
می خواهیم بدانیم که سازمان همچنان زنده و پویاست باید سراغی از دانشگاه 
و دانشجویان بگیریم. سازمان برای برگشت به دوران اوج و پرمخاطب بودن، 
باید به همین جوانان اعتماد کند. راه نجات ســـازمان از دانشـــگاه می گذرد.« 
نماینده شـــورای صنفی دانشـــجویان دانشگاه صداوسیما در پایان بیان کرد: 
تی بود که از سوی شورای صنفی دانشجویان  »این موارد تنها بخشی از مشکلا
دانشـــگاه صداوســـیما مجال مطرح شـــدن در این جلســـه را داد. ان شاءالله با 
تداوم این جلســـات، بیشـــتر پای صحبت دانشـــجویان بنشـــینید و همچون 
ی دلســـوز مایه دلگرمی و قوت قلب آنان در مســـیر کســـب علم و مهارت  پدر
باشید. نگاه آینده سازان سازمان صداوسیما بیش از گذشته به شماست.« 

فضایمجازیرسانهملیتقریباتعطیلاست

مدیراناتوبوسیمانعتحققتحولهستند

رئیس سازمان صداوسیما:

دردورهتحولیجدیدباشعارعدالتوهویتعملمیکنیم

رضا ندری، دبیر جامعه رسانه اسلامی در ابتدای سخنان خود با بیان اینکه امید 
ما به گفت وگو در این جلسه نیز از همان جهت است که شما رویه های سابق 
را بنا دارید تغییر بدهید، گفت: »اگر نقدی صورت می گیرد می خواهیم بگوییم 
اساسا با نگاه جریان روشنفکری بیمار فاصله دارد و بین ما و نقدهای ما کاملا 
برخاسته از دغدغه انقلاب اسلامی و انتظارات رهبر انقلاب است.« او در ادامه 
با اشـــاره به اینکه یکی از الزامات موفقیت ســـازمان در حوزه تولید محتوا، تولید 
باکیفیت و سریع نسبت به حوادث فوری است، اظهار کرد: »روند طولانی تولید 
محتوا باعث شده است که صداوسیما در لحظه نتواند پاسخگوی نیاز مخاطبان 
باشد. می توان با تشکیل تیم های چابک تولید محتوا در هر شبکه حتی به صورت 
غیر رســـمی نیازهای فوری شـــبکه را برطرف کرد. در حال حاضر تامین محتوای 
بســـیاری از شـــبکه ها توسط نهادهای خارج سازمان در حال رقم خوردن است. 
دور از انتظار نیست اگر روزی سوره و اوج و چنین نهادهایی تعطیل شود، شاهد 
خالی ماندن آنتن شبکه ها باشیم. بعضا مشاهده شده بعضی از شبکه ها چند 
نیروی تولیدی متخصص مانند تدوینگر و نویسنده را نیز ندارند.« دبیر جامعه 
رسانه اسلامی در ادامه گفت: »پیام باید در لایه های عمیق به مخاطب منتقل 
شود نه در سطحی ترین لایه ها؛ و این امر نیاز به خلاقیت و هنرمندی برنامه سازان 
دارد. درصورتی کـــه دراکثـــر برنامه های تلویزیون شـــاهد یک فرم ثابت و تکراری و 
خسته کننده ایم.« او تصریح کرد: »اگر بنا به رویکرد شما اصالت با محتواست، 
در وهله اول باید به هر وسیله ای که شده ما این محتوا را به مخاطب برسانیم. در 
صورتی که عمده مخاطبان ما اساسا دیگر مخاطب تلویزیون نیستند. تعصب 
بی جا بر قالب برنامه های رادیویی و تلویزیونی با شعار تیم شما مبنی بر اصالت 
محتوا سازگاری ندارد. پیشنهاد می شود علاوه بر حضور فعالانه در فضای مجازی، 
از قالب های جدیدتری استفاده کنید.« ندری در ادامه با اشاره به اهمیت برنامه ها 
و شخصیت های برند سازمان افزود: »یکی از سرمایه های سازمان های رسانه ای 
برنامه ها و شخصیت های برند آنهاست. برند هایی مثل جناب خان، نود، فیتیله 
... هرچند مجری یا عوامل این برنامه ها تصمیم به قطع همکاری با صداوسیما  و

گرفته اند ولی چرا ما از همین برند با افراد دیگری استفاده نمی کنیم؟«

   ضعف در واکنش سریع و خلاقانه 
اشکال خبررسانی است

دبیر جامعه رسانه اسلامی در ادامه با بیان اینکه ضعف در واکنش سریع و خلاقانه 
به حوادث فوری یکی از اشکالات عمده خبررسانی در صداوسیما است، گفت: 
»واکنش سریع نیز تنها پخش زنده یک رویداد نیست بلکه تحلیل به موقع و تبیین 
دقیق حوادث را نیاز دارد. نمونه بارز آن همین ماجرای جنگ اخیر مردم مظلوم غزه 
و صهیونیست ها است که نشان داد صداوسیما نتوانست مرجعیت خبری جبهه 

مقاومت را کسب کند و رسانه های دیگر مانند الجزیره با خلاقیت و تنوع توانستند 
گوی سبقت را از کانال های متعدد صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران بربایند.« 

   وضعیت مرجعیت شبکه های برون مرزی 
تعریف چندانی ندارد

این فعال دانشجویی با اشاره به اهمیت شبکه های برون مرزی رسانه ملی اضافه 
کرد: »شبکه های برون مرزی تنها صدای انقلاب اسلامی در میان صدها صدای 
معارض و مخالف رسانه های نظام استکبار جهانی است. وضعیت مرجعیت 
رسانه ای شبکه های برون مرزی تعریف چندانی ندارد. آیا نمی توان با چابک سازی 
و ادغام برخی شبکه های بدون مخاطب، کیفیت شبکه های اصلی برون مرزی را 
زیاد نمود؟ علی الظاهر ما هیچ راه متقن و مشخصی برای تعیین تعداد مخاطبان 
شبکه های برون مرزی نداریم و واقعا جای این سوال هست که کسی در خارج از 

مرزهای ایران، این شبکه ها را مشاهده می کند؟«
دانشجوی دانشگاه صداوسیما در ادامه گفت: »فضای مجازی سازمان تقریبا  
تعطیل است. باید برای فضای مجازی محتوای متناسب با همین فضا تولید 
شود. همه حضار می توانند گواهی بدهند که پیگیری اخبار از شبکه های معاند 
اصلا از طریق دیدن کانال های تلویزیونی اینها نبوده و قشر جوان اکنون صرفا از 
طریق فضای مجازی آنها را دنبال می کند. در ایام اغتشاشات پارسال درحالی که 
کانال هـــای مجـــازی این شـــبکه ها بعضا روزی بیش از ســـیصد پســـت منتشـــر 
می کردند، کانال خبرگزاری صداوسیما از خواص کلم صحبت می کرد. این طور 
به نظر می رسد بی توجهی سازمان در تمامی این ساله ا به حضور فعالانه و با کیفیت 
در فضای مجازی ناشی از عدم اهمیت مقوله اثر گذاری بوده و بسیاری از بدنه 
سازمان صرفا به دنبال پرکردن گزارش های کمی خود به افراد بالادستی هستند 
و رســـیدن پیام به مخاطب اساســـا اولویت آنها نیســـت. انتظار ما این اســـت در 
دوره شما با این گونه افراد برخورد شود و حقیقتا کسی که دغدغه رساندن پیام به 

مخاطب را دارد سکان امور مختلف را برعهده گیرد.« 

   به دنبال مجتهد رسانه ای باشید نه مدیران مطیع
دبیر جامعه رسانه اسلامی نحوه تعامل با مدیران میانی و اعتماد به آنها را به عنوان 
یکی دیگر از نکات خود برشـــمرد و افزود: »چنین برداشـــت می شـــود که شـــما در 
، به مدیریت امور کلان سازمان اشراف داشته  حالی که باید در مقام سیاستگذار
باشـــید و قســـمت عمده تمرکزتان بر اهداف کلان باشـــد، در موارد متعددی تا 
ریزتریـــن و جزئی ترین مـــوارد در تکالیف مدیران خودتان دخالت می کنید. این 
باعث شـــده که جرات تصمیم گیری از ایشـــان گرفته شـــود و از اختیار لازم برای 
خلاقیت و پیش بردن اهداف برخوردار نباشند. هرچند که مدیران حرف گوش 

کن و مطیع محض در کوتاه مدت ممکن است پیشرفت کارها را تسریع کنند ولی 
قطعا در دراز مدت اثرات سوء این شیوه مدیر پروری پدیدار خواهد شد. جناب 
آقای رئیس، ما در سازمان صدا و سیما باید به دنبال مجتهد رسانه ای باشیم نه 

مدیران مطیع و حرف گوش کن!«
 ندری در ادامه گفت: »ادغام و متمرکز ساختن گروه های تولید فیلم و سریال در 
مراکزی مثل سیمافیلم علی رغم نقاط مثبتی که در راستای اجرای سند تحول 
دارد باعث شده است خلاقیت و ابتکار عمل در تولید فیلم و سریال از دست 
برود. همچنین باعث ایجاد این شائبه شده که تنها عده خاصی توان تولید آثار 
نمایشی برای صداوسیما را خواهند شد. شما چه چاره ای برای رقابتی کردن تولید 
آثار نمایشی اندیشیده اید؟«این فعال دانشجویی در ادامه سخنانش نسبت به 
وضعیت شـــبکه های اســـتانی انتقاد کرد و افزود: »شـــبکه های استانی بعضا به 
روابط عمومی نهادهای رسمی استان ها تبدیل شده اند. با وجود ظرفیت عظیم 
فرهنگی استان های ایران که سالیان سال می تواند منبعی برای ساخت برنامه های 
جذاب و پر محتوا باشد، متاسفانه این شبکه ها توجه کافی به این میراث فرهنگی 
ناملموس نیز ندارند. برخورد های قومی و قبیله ای در استخدام و جذب هم که در 
مراکز استان ها به کرات دیده می شود و از پتانسیل جبهه فرهنگی خود استان ها 

هم تقریبا استفاده ای نمی شود.« 
دبیر جامعه رسانه اسلامی با طرح این سوال که آیا مرکز طرح و برنامه ساختاری 
خارج از چارت سازمان صداوسیما قرار دارد، خاطرنشان کرد: »شاهد آن هستیم که 
این مرکز تبدیل به محلی برای آموزش، مهارت افزایی، استخدام، ارتقای وضعیت 
... شـــده و از طرفی مدام در حال ممانعت در اســـتخدام و  و حتی تولید برنامه و

جذب دانشجویان دانشگاه شده است.« 
او با اشاره به شائبه استخدام های بی ضابطه و با رابطه در صدا و سیما، اضافه کرد: 
»ساختار منسجم کشف و تربیت استعدادها که به شدت به عدالت نیز نزدیک تر 
بوده، در حال برهم خوردن است و به جای آن روابط غیرشفاف در چنین مراکزی 
شائبه استخدام های بی ضابطه و با رابطه را تقویت می کند. آنچه واضح است این 
است که دانشجویان دانشگاه نسبت به آینده شغلی متناسب با حرفه خودشان 
با دیدن این اقدامات حقیقتا ناامید شده اند. اگر جلوی این اتفاقات گرفته نشود 
چه بسا چیزی شبیه آنچه در دهه 80 اتفاق افتاد که گروه های چند ده نفری از یک 

خانواده با هم استخدام می شدند، دوباره در انتظار ما باشد. 
)غیر رســـمی( از طرفی الگوهای اســـتخدام در رابطه با دانشـــگاه را مدام پر نشان 

می دهند و از طرفی دیگر روند استخدام های بی ضابطه شدت گرفته است.« 
ندری با اشاره به بیانات رهبر انقلاب درخصوص دانشگاه صدا وسیما، تصریح 
کرد: »دانشگاه مهم ترین بازوی تحول سازمان است، دانشگاه باید مهم ترین منبع 
تامین نیروی سازمان بنابه آنچه در کلام آقا و اساسنامه سازمان یافت می شود، 

باشد. متاسفانه الان اعتمادی به دانشگاه نیست، دانشجویان دانشگاه امیدی به 
اثرگذاری و تولید فیلم، مستند یا پویا نمایی برای سازمان ندارند. از ظرفیت اساتید 
توانمند دانشگاه در حل مشکلات سازمان در حداقلی ترین حالت ممکن استفاده 
می شود. کار رسانه ای مثل صداو سیما فصلی و موقت نیست که عمده نیروهایش 
را بخواهیم از بیرون تامین کنیم، درصورتی که یک بستر مهیا و رسمی برای جذب 
و تربیت نیرو در هر زمینه ای که نیاز داشته باشیم اینچنین مغفول مانده باشد.« 
او با بیان اینکه در زمینه اجرا و برخی مشاغل دیگر مرتبط به روند تولید برنامه ها 
دســـت صداوســـیما خالی شـــده اســـت، ادامه داد: »روند جذب این افراد هم در 
خارج از فضای شفاف دانشگاه و مبتنی بر همان روابط صورت می گیرد. از طرفی 
پتانسیل بالایی در شبکه های استانی برای کشف استعداد اجرا وجود دارد. خب 
چه سازوکار دقیق و رسمی ای برای برطرف کردن خلأ حضور چنین هنرمندانی در 
سازمان اندیشیده شده است؟ به عنوان پیشنهاد عرض می کنیم شفاف ترین روند 
جذب و پرورش استعداد در بسیاری از حوزه هایی که سازمان نیازمند آنهاست، 
تربیت نیرو از طریق دانشگاه صداوسیماست که متاسفانه تاکنون برای این امر 
چاره ای اندیشیده نشده است. چرا سازمان نیازش را به دانشگاه اعلام نمی کند. 
چرا از فرصت دوره های ضمن خدمتی که دانشگاه به راحتی می تواند برای برطرف 

کردن این خلأها ایجاد کند، استفاده نمی شود؟«

   برخی مدیران رسانه ملی 
اساسا به کار علمی معتقد نیستند

دبیر جامعه رســـانه اســـلامی با اشـــاره به پایان نامه های دانشـــجویان دانشـــگاه 
صدا وسیما گفت: »هر ساله تعداد زیادی از دانشجویان دانشگاه خصوصا مقطع 
ارشد، پژوهش های مفصلی در رابطه با خلأهای سازمان به نگارش در می آورند. 
آن طور که به نظر می رسد متاسفانه بسیاری از مدیران سازمان اساسا به کار علمی 
معتقد نیستند و این سرمایه عظیم علمی در قفسه های کتابخانه ها در حال خاک 
خوردن است. پیشنهاد می شود سازوکاری فعال و چابک برای الزام قسمت های 

مختلف سازمان به استفاده از پژوهش های دانشگاه به وجود بیاید.« 
ندری در پایان اظهار امیدواری کرد: »با ارتباط بیشـــتر با دانشـــگاه بتوانیم مســـیر 
اجرای تحولات واقعی در سازمان صداوسیما، این قرارگاه جنگ نرم را هموارتر کنیم. 
تشکل جامعه رسانه اسلامی دانشجویان ناظر به هویت انقلابی و تخصصی اش 
وظیفه خود می داند با استفاده از پتانسیل بالای دانشجویان این دانشگاه همواره 
مهم ترین مسائل سازمان را رصد کند و با تشکیل کارگروه های تخصصی به ارائه 
راهکار حل چالش های رسانه ملی بپردازد. امیدواریم به لطف خدا این تمایل را در 
مدیریت سازمان مشاهده کنیم و در آینده رابطه پویاتری بین سازمان صداوسیما 

و دانشگاه برقرار شود.« 

 عادت خوب رئیس صداوسیما در پاسخ به دانشگاه ترک نشد

پرسشهایدانشجویانبهتغییراتاتوبوسیرسید

ادامه از صفحه۴ ادامه در صفحه5 

لع�اده م�ورخ 1402/02/10 و مصوب�ۀ هیئت مدی�رۀ مورخ  به اط�اع می ر س�اند به اس�تناد مصوب�ۀ مجم�ع عموم�ی فوق ا
1402/02/21 و مج�وز ش�مارۀ 252-014/972045 مورخ 1401/12/24 و تمدید به ش�ماره 005-025/972045م�ورخ 1402/02/16 
سازمان بورس و اوراق بهادار مقرر گردید سرمایۀ شرکت از مبلغ 5،000 میلیارد ریال به مبلغ 10،000میلیارد ریال، افزایش 
یابد. در مهلت تعیین ش�ده جهت اس�تفاده از حق تقدم خرید س�هام، تعداد 4،399،382،826 سهم از سهام جدید 
توس�ط س�هامداران ش�رکت پذیره نویس�ی گردیده اس�ت. با عنایت به انقض�ای مهلت اس�تفاده از حق تق�دم مذکور و 
لی اس�تفاده نشدۀ س�هامداران برای پذیره نویسی  به منظور تحقق افزایش س�رمایه، تعداد 600،617،174 س�هم 1،000 ریا

عمومی با عنایت به مجوز شمارۀ140230400901091938مورخ 1402/07/24ادارۀ ثبت شرکت  ها به شرح زیر عرضه می گردد:
1(  موضوع فعالیت شرکت: 

الف- موضوع فعالیت اصلی :
ال�ف( موض�وع فعالیت اصل�ی عبارت اس�ت از: پذیره نویس�ی، تعه�د پذیره نویس�ی و تعه�د خرید اوراق به�ادار در 
لی خود یا از طریق تش�كیل س�ندیكا با س�ایر نهادهای مشابه/اشخاص حقوقی  عرضه های ثانویه در حد امكانات ما

واجد ش�رایط 
ب( موضوع فعالیت فرعی عبارت است از:

1-  ارایه مشاوره در زمینه هایی از قبیل:
لی مورد نیاز؛ لی همچنین مبلغ منابع ما 1-1 روش بهینه و زمان بندی تأمین ما

1-2 روش و پیشنهاد زمان بندی عرضۀ اوراق بهادار؛
1-3 قیمت اوراق بهاداری که توس�ط ناش�ر عرضه می ش�ود؛

1-4 فرآیند ثبت اوراق بهادار و دریافت مجوز عرضۀ آن؛
1-5 فرآیند واگذاری اوراق بهادار؛

1-6 پذی�رش اوراق به�ادار ناش�ر در هری�ک از بورس ه�ا و بازاره�ای خ�ارج از ب�ورس و انج�ام کلی�ه ام�ور اجرایی به 
نمایندگی از ناشر در این زمینه؛

لی شرکت ها؛ 1-7 ادغام، تملک، تجدید ساختار سازمانی و ما
1-8 امور مدیریت ریسک؛

1-9 آماده س�ازی ش�رکت ها جهت رتبه بندی توس�ط مؤسس�ات رتبه بندی و انجام کلیۀ امور اجرایی در این زمینه 
ب�ه نمایندگ�ی از آنه�ا؛

1-10 امور سرمایه گذاری؛
1-11 خدمات مورد نیاز شركت ها در موارد سرمایه گذاری های جدید، توسعه، تكمیل، برنامه ریزی، بودجه بندی 

و قیمت گ�ذاری اوراق به�ادار.
2-  بازاریابی و یا مدیریت فرآیند واگذاری اوراق بهادار؛ 

3-  انجام امور اجرایی به نمایندگی از ناش�ر در زمینۀ ثبت اوراق بهادار و دریافت مجوز عرضۀ آن؛
لی برای شركت ها؛ 4-  ارایۀ خدمات مربوط به طراحی و انتشار ابزارهای ما

5-  ارایۀ خدمات مدیریت دارایی ها؛
6-  ارایۀ خدمات مرتبط با صندوق های سرمایه گذاری و ادارۀ  صندوق های مزبور و سرمایه گذاری در آنها؛

7-  کارگ�زاری؛
8-  کارگزار/ معامله گری؛

9-  سبدگردانی؛
10-  بازارگردانی؛

لی؛ 11-  پردازش اطاعات ما
لی اعتباری معتبر و  12-   سرمایه گذاری منابع مازاد شركت در سپرده های سرمایه گذاری نزد بانک ها و مؤسسات ما

اوراق به�ادار دارای تضمی�ن دول�ت و ی�ا بانك ه�ا؛
لی برای ش�ركت در پذیره نویسی اوراق  لی اعتباری و نهادهای ما 13-  جلب حمایت بانك ها، بیمه ها، مؤسس�ات ما

بهادار؛
لی و اعتباری؛  14-  كمك به شركت ها در تأمین منابع ما

15-  كمك به شركت ها جهت صدور، تأیید و قبول ضمانت نامه. 
ج( سایر فعالیت ها:

لیت ه�ای س�بدگردانی، خدم�ات صندوق ه�ای س�رمایه گذاری، كارگ�زاری، كارگزار/معامله گ�ری،  1- انج�ام فعا
لی با اخذ مجوز جداگانه از سازمان امكان پذیر است.  بازارگردانی و پردازش اطاعات ما

لیت بازارگردانی، س�بدگردانی،   لیت ه�ای كارگزاری و كارگزار/ معامله گری صرفاً در راس�تای انجام فعا 2- انج�ام فعا
ادارۀ صندوق های س�رمایه گذاری، تعهد پذیره نویسی و تعهد خرید اوراق بهادار در عرضه های ثانویه امكان پذیر 

است.
2(  مرکز اصلی و نش�انی شعب شرکت و کدپستی: تهران ضلع غربی میدان شیخ بهایی ساختمان اداری رایان ونک 

پاک 18 طبقه نهم واحد 910 کدپستی:1993873099.ش�رکت فاقد ش�عبه می باش�د.

3(  سرمایۀ فعلی شرکت: 5،000،000،000،000 ریال،
لی، بهبود نسبت کفایت سرمایه  لیت های تامین ما 4(  موضوع افزایش سرمایه: رعایت حداقل سرمایه، توسعه فعا

5(  محل افزایش سرمایه: از محل آورده نقدی سهامداران 
6(  مبلغ افزایش سرمایه: 5،000،000،000،000ریال،

7(  مبلغ سرمایه پس از افزایش: 10،000،000،000،000 ریال،
8(  مدت شرکت: نامحدود

9(  نوع سهام: عادی با نام و شرکت فاقد سهام ممتاز است.
10(  ارزش اسمی هر سهم: 1،000 ریال،

11(  مبلغ مشارکت  شده توسط سهامداران شرکت: 4،399،382،826،000 ریال،
12(  تعداد سهام قابل عرضه به عموم : 600،617،174 سهم،

13(  مشخصات اعضای هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت: 

اشخاص حقیقی یا 
حقوقی

شمارۀ 
ثبت 

اشخاص 
حقوقی

شناسۀ ملی 
اشخاص حقوقی

نام پدرنماینده
شماره 

شناسنامه
کد ملی

 سمت
 به  طور کامل 

پتروشیمی هرمز 
خلی�ج ف�ارس 

86262060566223باقرایوب باقر تبار 30507610103447872
رئیس هیئت مدیره -

غیر موظف

سرمایه گذاری 
مدبران اقتصاد 

38596010320354635
مرتضی 

رحیمیان سرای
5720321288378اصغر

نایب رئیس 
هیئت مدیره- 

غیر موظف 

صنایع پتروشیمی 
خلی�ج ف�ارس 

8924310101336301
حمیدرضا 

کردلوئی
74270071450459محسن

عض�و هی�ات مدی�ره- 
غیر موظف

صنایع پلیمر 
گچساران

51848314007200456
سمانه

 رشیدیان یزد
28260939003287حسن

عضوهیات مدیره- 
غیر موظف

پتروشیمی
 ابن سینای 
اندیمشک

42432507789معصومفاطمه رضایی55088314008802242
عضوهیات مدیره-

غیر موظف

---------
محمد ابراهیم 

محمد پورزرندی
غام 

حسین
مدیرعامل15099689604

لبدل 7820384262627علینرگس یزدانیان1845110530306063کارگزاری ملل پویا  عضو علی ا

مدیریت توسعه گروه 
پتروشیمی ایرانیان 

37064210320198960
محمد هادی 

رضوی
لبدل 63781199898732محسن عضو علی ا

14(  ش�رایط حض�ور و ح�ق رأی صاحب�ان س�هام در مجام�ع عموم�ی: در کلی�ه مجام�ع عموم�ی، س�هامداران حقیق�ی 
لتنامه رس�می و ی�ا قائم مق�ام قانونی ش�خص حقیقی صاحب س�هم و  می توانن�د ش�خصاً ی�ا از طری�ق وکیل با ارائ�ه وکا
لت  درخصوص س�هامداران حقوقی نیز نماینده یا نمایندگان ش�خص حقوقی صاحب س�هم به ش�رط ارائه مدرک وکا
)اع�م از ع�ادی یا رس�می( ی�ا نمایندگی ب�ا امضای صاحب�ان امض�ای مجاز ش�خص حقوقی، حض�ور به هم رس�انند. هر 
س�هامدار، ب�رای هریک س�هم فق�ط یک ح�ق رأی خواهد داش�ت، مگ�ر در انتخاب اعض�ای هیئت مدیرۀ ش�رکت که 

مطابق مادۀ 88 اصاحیۀ قانون تجارت عمل خواهد شد.
15(  مقررات اساس�نامه راجع به تقس�یم سود، تش�کیل اندوخته و تقس�یم دارایی بعد از تصفیه: تقسیم سود طبق ماده 
90 اصاحیه قانون تجارت بین صاحبان سهام فقط پس از تصویب مجمع عمومی عادی جایز خواهد بود و در صورت 
لزامی اس�ت.طبق مواد 140 و 238 قانون  لیانه بین صاحبان س�هام ا وجود منافع، تقس�یم حداقل 10 درصد از س�ود س�ا
لص ش�رکت به عنوان اندوخته قانونی منظور نماید.  تجارت هیئت مدیره مکلف اس�ت هرس�ال یک بیس�تم از سود خا
همین که اندوخته به یک دهم س�رمایه رس�ید  منظور کردن آن اختیاری اس�ت و در صورتی که سرمایه شرکت افزایش 
لغ گردد. تقسیم دارایی پس  یابد کسر یک بیستم مذکور ادامه خواهد یافت تا وقتی که اندوخته به یک دهم سرمایه با

از تصفیه طبق مفاد اساسنامه و با رعایت قوانین مربوط به عمل خواهد آمد.
16(  تعداد و امتیازات سهام ممتاز شرکت: شرکت فاقد سهام ممتاز است.

17(  مبل�غ و تع�داد اوراق مش�ارکت قابل تبدیل به س�هم: ش�رکت فاق�د هر گونه اوراق مش�ارکت قابل تبدیل به س�هام 
است

18(  مبلغ بازپرداخت  نشدۀ اوراق مشارکت :شرکت فاقد هر گونه مبلغ بازپرداخت  نشدۀ اوراق مشارکت است.
19(  مبل�غ دی�ون ش�رکت و همچنی�ن مبل�غ دی�ون اش�خاص ثال�ث ک�ه توس�ط ش�رکت تضمی�ن شده اس�ت: مطابق با 
لی منتهی به 29 اس�فند 1401 مجموع بدهی های کوتاه مدت و بلند مدت  لی حسابرس�ی ش�دۀ س�ال ما صورت های ما

ش�رکت به ترتی�ب برابر ب�ا 927،963میلیون ریال و 457،136 میلیون ریال می باش�د. همچنین بر اس�اس یادداش�ت 
لی به همراه مبل�غ تضمین های اعطایی  لی حسابرس�ی ش�ده مزبور بدهی های احتما ش�ماره 30 همراه صورت های ما

لث برابر با 19،586،318 میلیون ریال می باشد. در خصوص بدهی های اشخاص ثا
20(  مدت پذیره نویسی: پذیره نویسی از اول وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 07/26/ 1402         آغاز و تا پایان وقت اداری 

روز چهارشنبه مورخ1402/08/10به مدت 15 روز ادامه خواهد داشت. 
تذکر: چنانچه س�قف س�رمایۀ تعیین ش�ده قبل از انقضای مهلت پذیره نویس�ی تکمیل و وجوه مربوط�ه تأمین گردد، 

عملیات پذیره نویسی متوقف خواهدشد.
21(  حداق�ل و حداکث�ر س�هامی که هنگام پذیره نویس�ی باید تعهد ش�ود: حداقل یک س�هم و حداکث�ر 600،617،174 

سهم 
22(  مشخصات متعهد پذیره نویسی و میزان تعهدات آن: 

موضوع فعالیت میزان تعهدات شخصیت حقوقی نام متعهد

لی خدمات  ما خرید کل حق تقدم های استفاده نشده  )سهامی عام( تامین سرمایه دماوند

گهی های ناشر در آن منتشر می شود روزنامه های  23(   روزنامۀ کثیرالانتش�ار: روزنامۀ کثیرالانتشاری که اطاعیه ها و آ
ابرار اقتصادی و ایران می  باشد. همچنین اعامیۀ مذکور در روزنامه  های اطاعات و فرهیختگان ) بر اساس مفاد مادۀ 

177 لایحۀ اصاحی قسمتی از قانون تجارت( نیز منتشر می  گردد. 
24(  چگونگی پذیره نویس�ی: با توجه به ثبت ش�رکت تامین س�رمایه خلیج فارس )س�هامی  عام( نزد سازمان بورس و 
اوراق بهادار، پذیره نویسی سهام این شرکت تماماً از طریق شبکه کارگزاری انجام خواهد شد. متقاضیان پذیره نویسی 
می  توانن�د در مهل�ت تعیین ش�ده برای پذیره نویس�ی نس�بت ب�ه ارائ�ه تقاضای س�فارش خرید اق�دام نماین�د. ضمناً 
خریداران حق  تقدم فوق، می بایست عاوه بر مبلغ پرداختی بابت حق تقدم، مبلغ اسمی هر سهم را نیز به کارگزار 

مربوطه بپردازند. 
لغ ارزش اس�می حق تقدم های دریافتی توس�ط کارگزار ناظر در پایان هر روز  25(  مش�خصات حس�اب بانکی ناشر: مبا
معاماتی، پس از تس�ویۀ وجوه در اتاق پایاپای شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویۀ وجوه، به حساب زیر 

واریز می گردد:
حس�اب شمارۀ 55505195 به نام ش�رکت تامین سرمایه خلیج فارس س�هامی عام، نزد بانک تجارت  شعبۀ پتروشیمی 

کد214
لی  کلیۀ اطاعات و مدارک مربوط به ش�رکت ش�امل: اساس�نامه، طرح اعامیۀ پذیره نویس�ی و آخرین صورت های ما
به ادارۀ ثبت ش�رکت  ها و مؤسس�ات غیرتجاری تهران تس�لیم شده اس�ت. همچنین گزارش توجیهی هیئت مدیره در 
خصوص افزایش س�رمایه، گزارش بازرس قانونی و بیانیۀ ثبت س�هام در دس�ت انتش�ار در سایت رس�می ناشران اوراق 

بهادار به آدرس www.Codal.ir  در دسترس عاقه مندان می باشد.
26(  مشخصات سهامداران: 

درصد مالکیت تعداد سهام نوع شخصیت حقوقی نام سهامدار

45 2،250،412،362 سهامی عام صنایع پتروشیمی خلیج فارس 

15.23 761،525،579 سهامی خاص سرمایه گذاری مدبران اقتصاد

27(  نحوۀ عمل در صورت عدم تکمیل پذیره نویس�ی س�هام ش�رکت: ش�رکت تامین س�رمایه دماوند)س�هامی عام( 
متعه�د گردی�ده تا نس�بت به خری�د کل حق تقدم های اس�تفاده نشده)س�هام پذیره نویس�ی نش�ده( حداکثر ظرف 

م�دت 5 روز پایان�ی مهل�ت عرض�ه عموم�ی اق�دام نمای�د.
نکات مهم:

*  مسئولیت صحت و قابلیت اتکای اطاعات اعامیۀ پذیره نویسی بر عهدۀ ناشر است.
*  ناش�ر، ش�رکت تأمین س�رمایه، حس�ابرس، ارزش  یابان و مش�اوران حقوقی ناش�ر، مس�ئول جبران خس�ارت وارده به 
س�رمایه گذارانی هستند که در اثر قصور، تقصیر، تخلف و یا به دلیل ارائۀ اطاعات ناقص و خاف واقع در عرضۀ اولیه 

که ناشی از فعل یا ترک فعل آن  ها باشد، متضرر گردیده اند.
*  ثب�ت اوراق بهادار نزد س�ازمان بورس و اوراق بهادار، به منظور حصول اطمین�ان از رعایت مقررات قانونی و مصوبات 
س�ازمان بورس و اوراق بهادار و شفافیت اطاعاتی بوده و به منزلۀ تأیید مزایا، تضمین سودآوری و یا توصیه و سفارشی 

در مورد شرکت ها یا طرح های مرتبط با اوراق بهادار توسط سازمان نمی باشد.
*  پذیره  نویسان می  توانند در صورت مشاهده هر گونه تخلف از موارد یاد شده در این اعامیه مراتب را کتباً به سازمان 

بورس و اوراق بهادار به آدرس زیر ارسال نمایند.
ته�ران خیاب�ان مطهری تقاطع قائم مقام فراهانی- س�ازمان بورس و اوراق بهادار – ادارۀ نظارت بر انتش�ار و ثبت اوراق 

بهادار سرمایه ای 
هیئت مدیرۀ شرکت تامین سرمایه خلیج فارس )سهامی عام(

پذیره نویسی سهام 
ش�رکت تامین س�رمایه خلیج فارس)س�هامی عام(

ثبت شده به شماره 592365 و شناسۀ ملی 14010836281

مدیریتصداوسیما
بیشازپیشبرعقبه
علمیخودتکیهکند

ی، نماینده دانشـــکده دین و رســـانه قم ضمن دعوت رئیس  غفار
ید که دانشکده دین  سازمان صدا وسیما به قم گفت: »مستحضر
و رســـانه در ســـال 76 و بـــا اهدافی از جمله تامیـــن محتوای دینی 
ی متخصـــص و ایفای نقش  تولیـــدات رســـانه ملـــی و تربیت نیرو

واسط تاسیس شد.«
او با اشاره به بیانات رهبر انقلاب درخصوص دانشکده قم دانشگاه 
یف  یت های تعر صدا وسیما اظهار کرد: »متاسفانه علی رغم مامور
شـــده برای دانشـــکده دین و رسانه، اســـاس وجود دانشکده دین 
و رســـانه در نزد برخی از مســـئولان و برنامه ســـازان ســـازمان مهجور 
مانـــده اســـت. به نمایندگی از طرف دانشـــجویان این دانشـــکده 
از شـــما که همواره مســـاله تحول ســـازمان مبتنی بـــر هویت یابی و 
ی را مطرح می کنید، این است که جایگاه دانشکده  عدالت محور
یت هـــا و محورهای ســـند تحول  دیـــن و رســـانه بـــا توجه بـــه مامور

دقیقا کجاست؟«
ی در ادامـــه گفـــت: »هرچنـــد دانشـــجویان این دانشـــکده  غفـــار
مطالبـــات صنفـــی و یـــا مطالباتـــی مانند ضـــرورت احیای برخی 
عناوین شغلی مانند فیلمنامه نویس برای فارغ التحصیلان رشته 
ادبیات نمایشـــی، عنوان شـــغلی تهیه کنندگی و پژوهشگری برای 
فارغ التحصیلان رشته تولید و ارتباطات دین و رسانه را دارند و از 
ن توجه به ســـابقه تحصیلی آنان  یه مرســـوم جذب که بعضا بدو رو
است و منجر به قرارگیری این افراد در جایگاه نامناسب می شود، 
یم که هر کس به دانشکده قم  گلایه مند هستند. ما یک مثلی دار
یست هنری ندارد؛  یاب می شود و به اصطلاح دوستی، ز می آید، ارز
یفی اســـت اما به نظر می رسد که عناوین  یابی شـــغل شـــر البته ارز
شـــغل دیگری هم در ســـازمان هست که باید ظرفیت دانشکده به 

آن سمت هدایت شود.«
او در خصـــوص مطالبـــه اصلی دانشـــکده عنوان کـــرد: »مطالبه 
اصلی این اســـت که نظر به مســـاله تحول و فرمایشـــات رهبری 
مبنی بـــر ضـــرورت تبلیـــغ، نبایـــد ظرفیت هـــای بالفعـــل و بالقوه 
دانشـــکده رســـانه به عنـــوان نهـــادی برخاســـته از حـــوزه علمیه و 
حلقه ای واســـط بین ســـازمان و حوزه، مورد بی توجهی قرار گیرد. 
می تـــوان بـــا تـــلاش و رفع کاســـتی و نواقص، زمینـــه را برای ایفای 
نقشی ماندگار مهیا کرده و با افزایش ظرفیت جذب و رشته های 
یقه جذب و استخدام و حرکت به سمت  موجود، بازنگری در طر
جذب نخبگانی و مواردی از این دست عملی کرد. آنچه مطرح 
یابی جایگاه حقیقی و ایفای نقشی موثر  می شود تلاشی برای باز
یان  در قامـــت پیشـــقراولان تحـــول و انجام مهم تبلیغی دانشـــجو
یتی سازمان باید  این دانشـــکده است. به نظر می رسد نهاد مدیر
بیش از پیش بر عقبه دانشگاهی و علمی خود تکیه کند و این 
کز پژوهشـــی و علمی ممکن  امر مهم، تنها با توجه بیشـــتر به مرا
ی پرهیز کرده و از  ن ســـپار خواهـــد بـــود. باید در حد امکان از برو

ظرفیت ها موجود اســـتفاده کنیم.«
ی در پایـــان گفـــت: »وظیفـــه خـــود می دانـــم از طـــرف تمام  غفـــار
دانشـــجویان و اســـاتید از شخص شما برای حضور در دانشگاه و 
... دعوت کنم. ما تکه دورافتاده این دانشگاه  شناخت ظرفیت ها و
هســـتیم، امـــا مطمئن باشـــید که می توان فاصله قـــم و تهران را کم 

کرد. نگران نباشـــید سوهان قم، نمک ندارد!«


